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Referat fra forældrebestyrelsesmøde d. 7. oktober 2020 
Der er afbud fra Katrine. 
 

Punkt Baggrund / forberedelse Referat 

Ref. fra sidste møde 
 

 Godkendt 

Godkendelse af dagsorden 
 

 Godkendt 

Ferieseddel 
Se bilag 

Vi vil gerne drøfte med jer, om 
det er den rigtige måde at 
inddrage forældrene på i nogle 
mere generelle overvejsler. 

Vi drøftede det feriebrev, der tidligere har 
været udleveret til forældre. 
Formålet med brevet er, at give forældre 
en forståelse af, betydningen af det gode 
samarbejde om dagplejers og børnenes 
frihed, både af kvalitetsmæssige og 
økonomiske årsager. 
Bestyrelsen bakker op om, at der laves et 
brev, men ønsker at det skal være mere 
direkte i budskabet. 
Bestyrelsen ønsker at brevet udleveres i 
forbindelse med barnets opstart. 

Oplæg fra arbejdsgruppen vedr. 
forældresamarbejde: 

  

Bestyrelsens opgave er: 
At beslutte principper for 
samarbejdet mellem hjem og 
dagtilbud. 
Se i øvrigt: 

 Uddrag fra materiale om 
den styrkede læreplan 

 Kort ref. fra 
arbejdsgruppen møde 

Ses i sammenhæng med kontrakt 

Vi havde en længere drøftelse af – og 
oplevelser med det daglige 
forældresamarbejde. 
Som princip for dette blev det besluttet: 
 
At dagplejerne som standard på daglig 
basis oplyser forældrene om: 

 Hvilke aktiviteter – hvad børnene 
har været optaget af i løbet af 
dagen. 

 Hvilken mad børnene har været 
tilbudt. 

 
Det vil give forældrene en mulighed for 
selv at starte en snak op med dagplejeren, 
og det vil også give mulighed for 
forældrene, at kunne tale med deres barn 
om dagens oplevelser. 
 
Der kom flere gode input til, hvordan 
dette kan finde sted. 
Whiteboard/ tavler 
Et papir opslag 
Tegninger og billeder 
 
Desuden havde vi en drøftelse af, hvornår 
forældrene skal orienteres om 
dagplejerens planlagte frihed og barnets 
gæstedagpleje. 
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Det er et stort ønske fra forældrenes side, 
at man får et varsel på en måned ved 
planlagt frihed og ferie. 
Forældrene ønsker derudover, at de bliver 
taget med på råd vedr. gæsteplacering, og 
gerne får de faglige begrundelser for 
barnets placering. 
Der er fuld forståelse for, at man ikke kan 
sige dette med 100 % sikkerhed, og at der 
kan ske ændringer undervejs. 
 

PAUSE   

Arbejdsgruppen vedr. mødetider 
 

Vi har været ved at se på data fra 
undersøgelsen igen mhp. at 
yderligere analyse i forhold til 
belægningsgraden hen over 
dagen. 
Hvad giver det anledning til? 

Punktet udskydes til næste gang 

Undersøgelsen vedr. økologi i 
Dagplejen 

Hvad er de næste skridt 
Skal det indgå i kontrakten. 

Vi gennemgik undersøgelsen. Resultatet 
er vedlagt som bilag 
2/3 af dagplejerne har svaret. Og der er 
faktisk ret mange, der er delvist 
økologiske. Mange er optaget af at købe 
ind efter årstiderne og lokalt, for at 
understøtte bæredygtigheden. 
 
Vi mindede også hinanden om, at vi i 
Dagplejen er forpligtiget til at leve op til 
Sundhedsstyrelsens kost anbefalinger. 
 
Bestyrelsen indstillede: 

 At vi skal ”reklamere” mere med 
den økologi m.v. der allerede er i 
dagplejen. 

 At ledelsen til næste møde skal 
komme med et oplæg til, hvordan 
der kan ændres i nogle af 
formuleringerne, i den 
nuværende kostpolitik i retning 
af, at understrege: 

 Kvalitet frem for kvantitet 

 Brug af lokale råvarer 

 Brug af årstidens varer 
 
Endelig er der overvejelser om, hvorvidt 
mad og måltider skal være et tema for 
næste stormøde. 
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Nyt fra formanden: 
Forældrehenvendelse: 

Se nedenstående mail fra 
forældre. 
 
Princip for overgange i dagplejen: 
”Dagplejen medvirker til og 
understøtter barnet og 
forældrene i overgangen fra 
hjem til dagpleje og fra dagpleje 
til institution. Indsatsen tilpasses 
barnet og familiens behov.” 

Vi behandlede en fremsendt mail til 
undervisnings- og børneudvalget vedr. en 
konkret lokal problematik i overgangen 
mellem dagpleje og børnehave. 
Bestyrelsen havde ingen kommentarer til 
henvendelsen. 
Men vi fik en længere drøftelse af den 
generelle problematik vedr. overgang fra 
dagpleje til børnehave, og forældres 
manglende valgmulighed i den 
forbindelse. 
Vi vil gerne mødes med den nye formand 
for undervisnings- og børneudvalget. Dels 
for at give hende en generel introduktion 
til Dagplejen, og også til ovenstående 
problematik. 
Britt, Marie, Lene og Else forbereder 
dette. Else indkalder. 

Nyt fra ledelsen: 
Budget og kapacitet 
Proces kontrakt 
 

Da tiden er knap, får I lidt bilag til 
dette punkt. 

Budget: 
Forventet underskud på 1.5. mil. kr., men 
inkl. overførsel fra 2018 er der et 
merforbrug på 2.8 mil. kr. 
Den overvejende årsag hertil er: færre 
indskrevne børn 3.1 mil kr. 
Kapacitet: 
630 indmeldte børn 
Ansættelser: Skovby, Herskind, Ry 
Søger dagplejere i Ry, Skovby og 
Bjedstrup 
Til og afgang af dagplejere i 2019 
Afgang dagplejere - 18, heraf 7 der er gået 
til andre jobs  
Tilgang dagplejere - 14 
 
 
Vedr. den kommende proces fik 
bestyrelsen et notat om aktiviteter og 
mulige indsatser. 
Der er en udfordring vedr. den planlagte 
fælles dag mellem LMU og 
forældrebestyrelsen d. 22. nov. Det er 
faktisk samme dag som der er 
afleveringsfrist for aflevering af 
kontrakten. 
Else forsøger at bytte om på nogle datoer, 
således LMU og bestyrelsen mødes d. 1. 
nov. 
Der bliver sendt en mail ud om dette 
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